
Nr Partij Blz. Vraag Antwoord

1 GBG 6 Is dit percentage voor Gouda ook van overeenkomstige toepassing? In de Staat van het Bestuur 2022 staan geen regionale/ lokale verschillen beschreven 
van het percentage inwoners dat vertrouwen heeft in het functioneren van de 
democratie. Het percentage komt voort uit een vragenlijst die twee keer per jaar 
wordt voorgelegd aan het LISS (Langlopende Internet Studies voor de Sociale 
wetenschappen) panel. Het LISS panel bestaat uit ongeveer 5.000 huishoudens, 
verspreid over heel Nederland. Huishoudens die kunnen meedoen aan het LISS panel 
worden uitgekozen door Centerdata en het CBS (Centraal Bureau voor de Statistiek). 
De resultaten wordt niet uitgesplitst naar gemeenten.

2 GBG 6 Is er wel eens onderzoek gedaan naar het percentage in Gouda? Zo ja, wat is het 
percentage voor Gouda?

Nee, er is geen onderzoek gedaan (in bijvoorbeeld de Stadspeiling) naar het 
percentage Gouwenaars dat vertrouwen heeft in het functioneren van de 
democratie.

3 PvdD 7 Als financiele kaders worden genoemd; a. sluitend meerjarenperspectief, b. ruim 
voldoende/uitstekend weerstandsvermogen en c. een algemene reserve die 
groeit van 34 naar 46 mln in 2027. Is het laatste financiele kader ( groei AR naar 
46 mln) bedoeld als een specificatie van het kader voor het 
weerstandsvermogen? 

Dat klopt. De algemene reserve is onder andere als "weerstandsvermogen" 
beschikbaar om financiele risico's op te vangen. Daarnaast kan de algemene 
reserve ingezet worden voor "incidentele" projecten.

4 VVD 7 Er staat: "Het uitgangspunt hierbĳ is de programmabegroting 2023-2026, 
aangevuld met de wĳzigingen die door de raad zĳn vastgesteld of nog ter 
besluitvorming voorliggen (t/m de raadsvergadering van 7 juni)." Graag 
ontvangen wij een overzicht van deze wijzigingen

Dit overzicht betreft de wijzigingen, met een direct effect op het 
begrotingsperpectief/ saldo in 2024-2027,  zoals deze ook zijn opgenomen in 
de Kadernota in de tabel op pagina 7:
- raadsbesluit 30-11-2022 : aanvullend krediet mobiele werkplek;
- raadsbesluit 21-12-2022 : technische begrotingswijziging;
- raadsbesluit 07-06-2023 : uitvoeringsplan onderwijshuisvesting.

Daarnaast is op 17-05-2023 ingestemd met het raadsvoorstel "nota grote en 
zware voertuigen en wijkmobiliteitsplannen". Onderdeel van dit voorstel is de 
bijstelling van een aanvullend investeringsbudget. Daarvan komen de 
kapitaallasten vanaf 2028 (buiten onze begrotingsscope) ten laste van het 
begrotingsperspectief.
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5 CDA 8 Prijsgevoelige budgetten. Wat zijn de consequenties voor het perspectief als de 
index van de meicirculaire hoger of lager is dan 7,3%?

Het indexcijfer van 7,3% is niet het indexcijfer voor het jaar 2024, maar betreft 
in procenten de inhaalslag van de inflatie van 2022 + 2023.
In 2022 zijn we geconfronteerd met forse een prijsontwikkeling die structureel 
doorwerkt. 
De 7,3% inhaalslag is als volgt berekend: de prijsindex voor 2022+2023 
opgeteld komt nu uit op 11%. In de begroting 2022 + 2023 is totaal 3,7% 
verwerkt (1,4% in 2022 & 2,3% in 2023). De netto inhaalslag bedraagt 7,3% 
(11% minus 3,7%). Door deze inhaalslag houden we de gemeentelijke 
begroting op niveau.
Het indexcijfer voor de begroting 2024 bedraagt conform de meicirculaire 
3,9%. Dit indexcijfer staat los van de inhaalslag van 7,3% over de jaren 2022 + 
2023.

6 CDA 8 Bij Jeugd en WMO wordt een andere indexering van toepassing. Waarom wordt 
de indexering van de FKGR niet toegepast? 

Het Financieel Kader Gemeenschappelijke Regelingen wordt toegepast op 
Gemeenschappelijke Regelingen. De uitvoering van Jeugd en WMO zijn niet 
gekoppeld aan een Gemeenschappelijke Regeling. Regionaal is afgesproken de 
OVA/ PPC index te hanteren. 

7 SGP 8 Het voorgestelde uitgangspunt is om een inflatie inhaalslag te doen over 
prijsgevoelige budgetten en heffingen. Afvalstoffenheffing en rioolheffing zijn 
hiervan uitgezonderd. Betekent dit dat het voornemen is om de OZB wel met deze 
inflatie inhaalslag te verhogen? Vanwaar dit onderscheid?

Dat klopt. Ook de gemeentelijke inkomsten (waaronder de belastingen & 
heffingen) worden verhoogd met deze inflatie inhaalslag. Dit is nodig om de 
gemeentelijke begroting op niveau te houden.
Het onderscheid is gemaakt vanwege de "gesloten" systemen van riolering en 
afval. Daarbij wordt specifiek bekeken waar prijsstijging binnen deze systemen 
van toepassing is en hoeveel dit exact bedraagt. Daarnaast volgt er binnenkort 
een actualsiatie van het Vgrp waarbij ook het tarief van de rioolheffing 
opnieuw wordt bezien. 

8 SGP 8 Hoe hoog is de verwachte prijsontwikkeling uit de meicirculaire? Voor het jaar 2024 bedraagt de verwachte prijsontwikkeling van de 
overheidsconsumptie 3,9%.

9 D66 9 Er bereiken ons signalen dat het de verwachting is dat de vluchtelingenstromen 
de komende jaren aanhouden. Herkent u die signalen en doet Gouda naar uw 
verwachting voldoende met ons huidige aandeel om de extra vraag naar opvang 
die daarmee gepaard gaat mogelijk te maken?

Deze signalen zijn bekend. Voor alsnog voldoet Gouda met de huidige 
projecten voor zowel Oekraiense ontheemden als asielzoekers aan de 
taakstelling(en) en is er door de komst van het AZC ruimte voor een hogere 
taakstelling.
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10 GBG 9 Kan het college aangeven welke maatregelen getroffen worden om de positie als 
werkgever te versterken, gezien de ontwikkelingen op de arbeidsmarkt?

Dit is geen technische vraag maar een politieke vraag

• De gemeente Gouda investeert blijvend in Employer Branding waarbij de 
Gouden Waarden (kernwaarden) een steeds prominentere rol innemen. Ook 
wordt ingezoomd op dat wat Gouda onderscheidt: een middelgrote gemeente 
met grootsteedse problematiek; een organisatie waar de lijntjes kort zijn, de 
sfeer informeel is en de mens centraal staat. 
• De gemeente Gouda investeert in het aantrekkelijker maken van de 
werkomgeving. 
• We vieren de successen met elkaar en leren van fouten. 
• We besteden veel aandacht aan het ontwikkelen van persoonlijk 
leiderschap.
• We hebben onze arbeidsvoorwaarden het afgelopen jaar verbeterd: 
reiskosten en thuiswerkvergoeding zijn verhoogd. 
• Talentontwikkeling is een belangrijk speerpunt van de organisatie. Er wordt 
veel geïnvesteerd in opleidingen en trainingen en de medewerkers kunnen in 
gesprek met een (interne) loopbaanadviseur om de eigen ontwikkelbehoefte 
te onderzoeken. 
• We organiseren interne evenementen om medewerkers te inspireren en 
waarderen (ontdekmiddag, Jong Goud bijeenkomsten, lerende lunches, 
kennissessies, week van de vitaliteit, maand van leren & ontwikkelen, 
sportevenmenten en borrels). 

11 GBG 12 Wat wordt in dit verband bedoeld met “februari 2022:259 jongeren? Dit geeft aan hoeveel jongeren er werkloos waren in februari 2022; de start 
van de meetperiode. In 2026 moet dit aantal met minimaal 50 jongeren 
gedaald zijn tot maximaal 209 werkloze jongeren.

12 PvdD 12 Is de groep jeudgwerklozen te specificeren? Het gaat om jongeren in de leeftijd van 18 t/m 27 jaar. 

13 CDA 13 Er is een krapte op de arbeidsmarkt en de werkeloosheid neemt toe. Worden er 
ook programma’s gedraaid om vluchtelingen arbeidsmigranten te maken? Kan 
arbeid een integratiemiddel zijn?

De gemeente Gouda neemt diverse stappen om vluchtelingen (zowel 
asielzoekers als statushouders) te helpen bij participatie en werk. De 
gemeente biedt ondersteuning bij taalonderwijs, het vinden van werk en het 
meedoen in de Goudse samenleving.  Arbeid kan inderdaad dienen als een 
belangrijk middel voor integratie. Het biedt nieuwkomers de mogelijkheid om 
financieel onafhankelijk te worden, hun vaardigheden en ervaringen te 
benutten, en te participeren in de samenleving. Door te werken, kunnen 
vluchtelingen niet alleen economisch bijdragen, maar ook de taal leren, 
contacten leggen en een gevoel van eigenwaarde opbouwen. Het kan hen 
helpen om zich thuis te voelen in hun nieuwe land en betrokken te raken bij 
de lokale gemeenschap.
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14 CDA 13 Wat doet de gemeente aan onderwijs voor de kinderen die niet op een ISK zijn 
geplaatst vanwege ruimte gebrek? Is het mogelijk om de bestaande scholen 
hiervoor in te zetten?

Er is helaas door de continue instroom van nieuwkomers, sprake van een 
wachtlijst. Deze wachtlijst wordt, zodra er een leerkracht is geworven en een 
nieuwe klas kan worden opgestart, weggewerkt. Hierna start het proces van 
wachtlijst weer opnieuw. Daarbij speelt vooraleerst de 
arbeidsmarktproblematiek een grote rol. Die geldt ook breed in het onderwijs. 
Voor ruimtetekorten zijn afgelopen periode in samenwerking met ISK steeds 
oplossingen gecreëerd bij onder andere MboRijnland en in de huidige locatie 
Calslaan. Dit is overigens niet alleen een Gouds vraagstuk maar speelt in de 
hele regio. De ISK is bedoeld als tijdelijke voorziening waar leerlingen worden 
voorbereid op plaatsing in het reguliere onderwijs. Vanuit de aanpak voortijdig 
schoolverlaten is een overstapbegeleider aangesteld om de overstap van de 
ISK naar vervolgonderwijs te verbeteren. Dit zorgt dat jongeren eerder kunnen 
doorstromen naar regulier (vervolg)onderwijs, waardoor eerder plek ontstaat 
voor nieuwe instroom op de ISK. Met de regio en ISK worden verdere 
oplossingen voorzien.

15 D66 13 ISK, wordt voor de financiering hiervan ook aangeklopt bij de buurgemeenten? Er zijn gesprekken met buurgemeenten over de financiering van de ISK. Het 
vraagstuk rondom onderwijs aan nieuwkomers wordt door betreffende 
gementeesturen uit Midden Holland gezien als een gezamenlijke regionale 
verantwoordelijkheid, waarbij Gouda een regiofunctie heeft. 

16 D66 13 Is het mogelijk om schoolpleinen wel in het Groenfonds op te nemen? Een van de voorwaarden van het Groenfonds is dat er openbaar groen wordt 
aangelegd. Dit is bij schoolpleinen niet het geval en daarom vallen deze buiten 
de scope van het Groenfonds.

17 PvdA 13 Internationale Schakelklas (ISK). Door de grote toestroom van Oekraïense 
vluchtelingen en de komst van AZC's in Gouda en omliggende gemeenten is extra 
ruimte nodig voor de Internationale Schakelklas (ISK) in het Voortgezet Onderwĳs. 
In samenhang met de reeds in het totale IHP voorziene herhuisvesting van de ISK 
(Aakwerflocatie) wordt een investeringsvoorstel voorbereid voor de raad. 
Wanneer wordt duidelijk op welke termijn welke lokatie beschikbaar komt, gezien 
de nu al te grote aanmelding voor de ISK? Worden er al gesprekken gevoer met 
de ISK en zo niet wanneer gaan die dan wel van start?

Er worden gesprekken gevoerd met het Carmelcollege over de ISK. Een reële 
optie voor de overlooplocatie aan de Calslaan (beschikbaar tot de zomer 
2024) is de Burgemeester Martensingel 15. Hier wordt vooronderzoek verricht 
naar de kosten van verbouwing en programma van eisen in samenwerking 
met de school. Dit moet leiden tot een investeringsvoorstel in de raad dit 
najaar.

18 SGP 13 Is bekend of en hoeveel Goudse ondernemers in problemen (kunnen) komen door 
het terugbetalen van NOW-subsidies en heeft de gemeente hier een rol in?

De NOW wordt door het UWV uitgevoerd. De gemeente heeft hier geen rol in. 
Wij weten daarom niet hoeveel Goudse ondernemers er in de problemen 
(kunnen) komen. 
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19 VVD 13 In hoeverre zijn systeemveranderingen, die 'gemaakt moeten worden' in het 
beleid afgestemd met ondernemers, en welke ruimte wordt daar voor hen 
gelaten?

De gemeente werkt samen met ondernemers aan het maken van de transitie 
naar een circulaire, klimaatadaptieve en energieneutrale economie. De 
samenwerking hierin is van belang. Ondernemers hebben te maken met 
diverse regelgeving vanuit het Rijk en de Europese Unie. Op lokaal niveau 
proberen we ondernemers te ondersteunen en te faciliteren. Bijvoorbeeld is 
de ondernemersvereniging Gouwespoor zelf naar de gemeente toegestapt om 
samen op te trekken in het vergroenen van het bedrijventerrein. Ook de 
Economische Agenda is een beleidsnota die in samenwerking met de 
ondernemers(vereniging) wordt opgesteld. In de Transitievisie Warmte volgen 
we de bedrijventerreinen 'op natuurlijk tempo', dus wanneer zich kansrijke 
ondernemersinitiatieven voor doen. 

20 VVD 13 College anticipeert op uitbreiding van de ISK. In hoeverre is het college al 
voorbereidingen aan het treffen om ook de personeelsbezetting voor het ISK voor 
te bereiden? Hoe zorgt het college ervoor dat dit niet ten koste gaat van de 
personeelsbezettingen van reguliere scholen in de regio?

De genoemde uitbreiding betreft een nieuwe locatie voor de ISK, voor de 
langere duur. Dit ter vervanging van de huidige tijdelijke oplossingen. Het 
schoolbestuur (Stichting Carmel) is primair verantwoordelijk voor de 
personele bezetting van de ISK. Gezien de urgentie van het probleem en de 
bijzondere omstandigheden trekken we actief met het ISK op om te kijken hoe 
het onderwijs voor vluchtelingen ook richting de toekomst goed 
georganiseerd is. Dat doen we ook in overleg met de regiogemeenten. 
Samenwerking tussen schoolbesturen is essentieel om het 
vluchtelingenonderwijs in den brede georganiseerd te krijgen.

21 PvdA 14 Het terugdringen van de jeugdwerkloosheid in de periode 2022-2026 met 50 
personen tot 209 jongeren (februari 2022: 259 jongeren)
door een sluitende aanpak. Wat wordt concreet bedoeld met een sluitende 
aanpak?

Met de sluitende aanpak jeugdwerkloosheid zetten gemeenten, scholen en 
andere partners zich in om jongeren te ondersteunen naar vervolgonderwijs 
of werk. Hiervoor zijn middelen beschikbaar gesteld aan gemeenten (binnen 
de regionale samenwerking in de arbeidsmarktregio) en aan het onderwijs 
(vso, praktijkonderwijs en mbo). Met de middelen wordt ondersteuning 
geboden aan jongeren in een kwetsbare positie tijdens de schoolloopbaan, 
tijdens de overgangsfase (naar vervolgonderwijs of werk) en nadat ze van 
school af zijn.

22 PvdA 15 Inwoners en ondernemers helpen energie te besparen en aardgasvrĳ te worden 
Extra impuls geven aan het verduurzamen van huizen en gebouwen om zoveel 
mogelĳk energie te besparen. Het ontzorgen van inwoners en bedrĳven en de 
opwek van duurzame energie stimuleren. Wat betekent dit concreet voor 
eigenaren van (gemeentelijke) monumenten?

Monumenteneigenaren kunnen net als andere eigenaren gratis advies krijgen 
van een energiecoach. Een aantal coaches is opgeleid om juist bij 
monumenten te adviseren over verduurzaming. Daarnaast wordt de regeling 
voor verduurzaming van monumenten geëvalueerd. Tot slot zal (naar 
verwachting in 2024) een subsidieregeling specifiek voor 
monumenteneigenaren worden ontwikkeld als tegemoetkoming in de extra 
kosten die zij hebben ten opzichte van een eigenaar van een niet-monument.
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23 PvdD 15 Wat zijn de beoogde initiatieven om bedrijven en ondernemers te helpen bij het 
besparen van energie en het overstappen naar aardgasvrij leven? Hoe worden 
deze initiatieven gecommuniceerd en gepromoot?

1. De gemeente trekt samen met ondernemers(verenigingen) op in de 
energietransitie. Met de subsidieregeling 'Samen naar een Duurzame 
Omgeving' is vanaf dit jaar geld beschikbaar voor ondernemersverenigingen 
op bedrijventerreinen om een project op te zetten. Op bedrijventerrein 
Gouwespoor loopt momenteel een concrete verkenning om van het aardgas 
af te gaan met DuurzaamheidsPlatfom Gouda (DPG). Eveneens wordt samen 
gekeken hoe Gouwespoor vergroend kan worden op initiatief van de 
ondernemersvereniging. Daarnaast ondersteunt de gemeente ook het 
Serviceloket Energiebesparing Bedrijven Midden-Holland (SEB M-H). Daar 
kunnen ondernemers zelf aan de deur kloppen voor advies. 
2. Communicatie verloopt via diverse kanalen, onder andere de gemeentelijke 
website, DPG en eigen communicatie van het SEB M-H. Ook worden 
ondernemersverenigingen, de centrummanager en parkmanagers door de 
gemeente gewezen op bovenstaande mogelijkheden.

24 PvdD 15 Bij de doelstelling kwaliteit en toegankelijkheid openbare ruimte wordt ook de 
inzet van bodemdaling onder geschaard. Kan er worden aangegeven wat de 
relatie is van bodemdaling met de kwaliteit en toegankelijkheid van de openbare 
ruimte? Welke meetbare doelen liggen hier aan tengrondslag?  

Bodemdaling heeft in het openbaar gebied gevolgen voor de kwaliteit en 
toegankelijkheid van de openbare ruimte. Ongelijke bodemdaling zorgt voor 
ongelijkheid in verhardingen met als gevolg hobbels en plasvorming. 
Bodemdaling zorgt ook voor een lage ligging van wegen waardoor sneller 
sprake is van wateroverlast bij regenval. Ook de toegang tot gebouwen of 
voorzieningen kan door bodemdaling verslechteren.

25 VVD 15 Er staat "De ambitie voor het verduurzamen van gemeentelĳk vastgoed wordt 
aangescherpt." Wat wordt hiermee bedoeld, er staat immers een doelstelling die 
in de programmabegroting van 2023 al is opgenomen.

De oorspronkelijke doelstelling voor 2030 was het realiseren van 49% CO2-
reductie. In lijn met het coalitieakkoord is de ambitie bijgesteld naar 55%.

26 D66 16 Energietransitie: wat wordt precies bedoeld met bezinnen op de rol van de 
gemeente?

De gemeente constateert dat het aantal bewonersinitiatieven op het vlak van 
energietransitie toeneemt en dat de initiatieven inhoudelijk complexer 
worden. Daarmee wordt bedoeld dat het niet alleen gaat om samen met de 
buren zonnepanelen aan te schaffen om een inkoopvoordeel te behalen. Maar 
het betreft ook initiatieven die beogen een hele wijk aardgasvrij te maken. 
Dergelijke initiatieven zijn niet alleen met geld te ondersteunen. Het vraagt 
actieve betrokkenheid en kennis van de gemeente. In de Transitievisie 
Warmte worden twee buurten benoemd waar de gemeente als eerste aan de 
slag gaat met aardgasvrij (Plaswijck Kern en Middenwillens West). Doordat nu 
elders ook initiatieven gericht op aardgasvrij ontstaan, vraagt dat bezinnen op 
deze aanpak en de rol van de gemeente bij bewonersinitiatieven.
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27 GroenLinks 16 Gouda geeft de Maatlat mee bij klimaatadaptief bouwen. Ook het 
Hoogheemraadschap Rijnland geeft regels mee. Hoe verhouden die zich tot 
elkaar?

De 90 mm regel van Rijnland is gebaseerd op de Maatlat. Rijnland zorgt 
hiermee voor extra toetsing en juridische borging van de wateroverlastnorm 
uit de Maatlat.

28 GroenLinks 16 Bij hittestress wordt ingezet op het creeren van schaduw. Bij het voorstel voor het 
WRP wordt hier verder op ingegaan. Waarom wordt dat via dit plan geregeld en 
niet bijvoorbeeld binnen de plannen voor biodiversiteit. 

Klimaatadaptatiethema's zoals wateroverlast, droogte en bodemdaling zijn 
onderdeel van het WRP. Hier valt ook het creeëren van schaduw onder. 
Biodiversiteit gaat over alle soorten planten, dieren en micro-organismen 
maar ook over genetische variatie binnen die soorten. Het tegengaan van 
hittestress maakt hier niet direct onderdeel van uit maar wordt wel 
opgenomen in het groenbeleid dat momenteel wordt geactualiseerd.

29 PvdA 16 De vacatures voor de watertaken en riolering bĳ beleid en beheer zĳn moeilĳk te 
vervullen. Het is een uitdaging om kennis te betrekken en te borgen, én om mee 
te bewegen met wettelĳke ontwikkelingen (zie hieronder). Er is in 2024 

Bij het nieuw op te stellen WRP wordt ingegaan op de nog niet op het riool 
aangesloten woningen/gebouwen/ woonschepen.

30 PvdA 16 Bĳ nieuwbouw en (her)inrichting van straten kan bĳvoorbeeld worden gestuurd 
op het creëren van schaduw en de keuze voor lichte kleuren. Wordt de hier 
geschetste aanpak al toegepast bij b.v. de herinrichting van de Nieuwe Haven? Zo 
nee waarom niet?

Bij de Nieuwehaven zal, voor wat betreft de bestrating, worden aangesloten 
bij de keuzes die gemaakt zijn in het KOR (Kwaliteitsplan voor de Openbare 
Ruimte) Binnenstad. Bij het KOR Binnenstad wordt niet expliciet rekening 
gehouden met kleurstelling gerelateerd aan hittestress.

31 PvdD 16 Hoe worden de problemen op de arbeidsmarkt, in het bijzonder de invulling van 
vacatures voor de energietransitie, watertaken en riolering, aangepakt en welke 
maatregelen worden er genomen om de kennis op deze gebieden te ontwikkelen 
en te behouden?

Elke branche heeft tegenwoordig te maken met vacatures en moeite om die 
ingevuld te krijgen. Dat is een landelijke uitdaging. De tijden zijn voorbij dat 
grote groepen mensen gevonden gaan worden voor deze vacatures. Het 
vraagt om creatieve manieren om de vacatures gevuld te krijgen. In de regio 
Midden-Holland werken we onder andere met onze regionale partners en het 
landelijke Kenniscentrum Bodemdaling en Funderingen (KBF) aan deze 
uitdaging op het gebied van bodem. Daar wordt kennis ontwikkeld en 
ontsloten en ook nieuw onderwijs gestart om werkenden bij te scholen 
richting deze vraagstukken. Met nieuwe kennis en inzichten kunnen deze 
werkenden dan beter aan de slag met vragen rondom riolering, water en 
bodem. Op www.campusgouda.nl is meer informatie te vinden over een 
nieuwe module duurzaam bodem management die in september van start 
gaat. De werving hiervoor is begonnen. Als gemeente kampen we met 
dezelfde problematiek van krapte op de arbeidsmarkt. Naast de werving via 
reguliere kanalen, zet de organisatie in op stagiair(e)s, trainees en het 
bevorderen van interne doorstroming gecombineerd met de inkoop van 
gespecialiseerd advies. Via de stages wordt de relatie met 
onderwijsinstellingen versterkt en aansluitend op stages wil de organisatie 
vaker medewerkers intern opleiden. Ook maken medewerkers gebruik van het 
modulair onderwijs van Campus Gouda.
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32 VVD 16 Er staat "In 2023 wordt berekend wat de verwachte CO2-reductie is op basis van 
het bestaande beleid. Er is mogelĳk bĳstelling nodig van beleid om in 2040 CO2-
neutraal te zĳn." Waarom is deze nulmeting, nodig

Met de doorrekening die nu plaatsvindt, krijgen we inzicht of het huidige (en 
voorgenomen vastgesteld) beleid voldoende is om in 2040 CO2-neutraal te 
zijn en als dat niet zo is, wat er dan wel nodig is. Dit volgt uit de afspraak in het 
bestuursakkoord om te komen tot een integraal duurzaamheidsplan en 
routekaart. Op 23 mei jl heeft de raad de raadsmemo Nieuw Dashboard 
Duurzaam Gouda ontvangen (dossiernr 7195) waarin dit verder wordt 
toegelicht.

33 PvdD 19 De toekomstbestendige woningvoorraad van Gouda wordt voornamelijk geduid 
op basis van demografische, nationale en mondiale ontwikkelen. Welke relatie 
heeft onze toekomstbestendige voorraad met bodemdaling?  

Een toekomstbestendige voorraad in gebieden met bodemdaling vraagt bij de 
aanleg en bouw aandacht voor de juiste technieken en een ontwerp dat 
rekening houdt met water en bodem, zoals in Westergouwe. Daarom 
stimuleert de gemeente ontwikkelaars te bouwen zoals afgesproken in het 
Convenant Klimaatadaptief Bouwen en de landelijke Maatlat. Anderzijds 
betreft een toekomstbestendige voorraad de bestaande woningen. Hierbij zijn 
de eigenaren verantwoordelijk voor de instandhouding, wat soms ook 
funderingsherstel inhoudt. De gemeente heeft hierbij een informerende en 
voorlichtende rol., waarbij zij samenwerkt met het Kenniscentrum Aanpak 
Funderingsproblematiek (KCAF) en het Kenniscentrum Bodemdaling en 
Funderingen.

34 SGP 19 Er wordt aangegeven dat de wijziging in de landelijke mobiliteitsvisie 2050 invloed 
gaat hebben op lokaal beleid en mogelijke kosten. Aan welk beleid en daarmee 
samenhangende kosten wordt dan gedacht?

Op dit moment zijn de mogelijke beleidseffecten en kosten niet in te schatten. 
Ook ligt 2050 een stuk verder weg dan de scope van het VCP : 2040. 
Vooralsnog is er geen aanleiding om van koers te veranderen.

35 VVD 19 Wat is de status van realisatie van woningen aan de WInterdijk 10? De sloop van het pand is inmiddels aanbesteed en zal naar verwachting direct 
na de zomer worden uitgevoerd. De fundering en begane grondlaag worden 
hergebruikt voor de realisatie van tijdelijke modulaire woonunits. Hiervoor 
wordt binnenkort een aanbesteding gepubliceerd. Op dit moment is nog 
aanvullend flora- en faunaonderzoek in uitvoering (onderzoeksperiode is van 
mei tot oktober). Als er beschermde diersoorten (vleermuizen) worden 
aangetroffen dan zal daarvoor een ontheffing moeten worden aangevraagd 
en mitigerende maatregelen worden genomen. Dit kan van invloed zijn op de 
voortgang met een risico op vertraging van circa 1 jaar, voordat dan tot sloop 
van het casco van het schoolgebouw kan worden overgegaan en daarop 
volgende het plaatsen van modulaire woonunits. De planning is nu gericht op 
realisatie van de woningen in 2024. 
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36 D66 20 Er is een reservering gemaakt om terugvallende leges mbt de WKB op te vangen. 
Hoe groot is het risico en ontbreekt dit risico niet in H8 van dit document.

Op basis van een impact-analyse Omgevingswet/ Wkb zijn de legesinkomsten 
in de begroting vanaf 2024 met € 350k afgeraamd. Omdat dit al in de 
begroting is verwerkt is het geen risico meer. Er is geen reservering gemaakt. 
Tegenover terugvallende leges staat dat de ODMH ook minder 
inspanningsuren in rekening brengt. De inzet van de ODMH heeft enkel nog 
betrekking tot het controleren van het certificaat van de kwaliteitsborger. 
Voor deze controle mag de gemeente geen leges heffen. Hiermee is rekening 
gehouden in de begroting.

37 D66 20 Voor de bodemtaken wordt geen financiering van het rijk en provincie verwacht. 
Wordt daar financieel rekening mee gehouden?

De gemeente verwacht extra kosten zoals eerder gerapporteerd in de 
begroting en jaarstukken. Bij de programmabegroting van de ODMH 2024 is 
een eerste raming van de extra kosten gegeven. De raad heeft op 7 juni 2023 
met deze begroting ingestemd (raadsvoorstel 7167). Bij het opstellen van de 
gemeentelijke begroting 2024 wordt dit meegenomen.

38 D66 20 Worden in het GOVO ook de (meerjarige) kosten voor het herstellen en/of 
vervangen van kademuren meegenomen?

Ja, voorzover dit nu bekend is uit inspecties. Dit geldt voor het GOVO dat dit 
najaar wordt aangeboden aan de raad.

39 GBG 20 De uitspraken van de minister dat de auto steeds schoner, stiller en veiliger wordt, 
hebben invloed op het lokaal beleid en de kosten. Kan aangegeven worden welke 
invloed en kosten hier bedoeld worden?

Op dit moment zijn de mogelijke beleidseffecten en kosten niet in te schatten. 
Ook ligt 2050 een stuk verder weg dan de scope van het VCP : 2040. 
Vooralsnog is er geen aanleiding om van koers te veranderen.

40 GroenLinks 20 Binnen mobiliteit botsen landelijke plannen op de lokale mobiliteitsplannen of 
zorgen voor extra kosten. Wat betekent dit voor Gouda? Kan dat wat specifieker 
omschrreven worden?

Op dit moment zijn de mogelijke beleidseffecten en kosten niet in te schatten. 
Ook ligt 2050 een stuk verder weg dan de scope van het VCP : 2040. 
Vooralsnog is er geen aanleiding om van koers te veranderen.

41 PvdA 20 Al deze taken vragen om extra inzet vanuit het ambtelĳk apparaat. Is het 
ambtelijk apparaat daar voldoende voor toegerust? En als dit niet het geval mocht 
zijn, welke oplossing voorziet u dan op korte termijn

Concreet voor wat betreft de gevolgen van de nieuwe wetgeving op het 
gebied van wonen wordt ook de benodigde ambtelijke capaciteit die nodig is 
voor de uitvoering in beeld gebracht. Uitgangspunt is dat het Rijk bij nieuwe 
wetgeving voorziet in voldoende middelen voor de uitvoering. In het 
algemeen is het investeren in scholing en begeleiding een onderwerp dat 
continu aandacht heeft. Niet alleen op het gebied van nieuwe wetgeving maar 
ook bijvoorbeeld bij de implementatie van ICT-systemen. Daar waar nodig 
wordt externe expertise ingehuurd.

42 PvdA 20 Daarnaast worden stadsbreed speelplekken toegankelĳker gemaakt. Wat wordt 
hier concreet bedoeld? Waar, wanneer en hoe?

Er heeft een interdisciplinaire schouw van de speeltuinen plaatsgevonden. De 
doelstelling is dat in elke speeltuin waar vervangingsonderhoud plaatsvindt 
wordt gestreefd naar de plaatsing van minimaal 1 integraal toegankelijk 
speeltoestel. Dit is ook opgenomen in het beheerplan GOVO en de 
voortgangsrapportage LIA. In Steinse Groen is reeds een integraal toestel 
geplaatst. Komende jaren gaat het over 6 speeltuinen.
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43 PvdD 20 Hoe zijn de financiële implicaties van de overdracht van bodemtaken van de 
provincie naar de gemeenten onder de nieuwe Omgevingswet voorzien en hoe is 
hierin voorzien in de begroting voor 2024?

De gemeente verwacht extra kosten zoals eerder gerapporteerd in de 
begroting en jaarstukken. Bij de programmabegroting van de ODMH 2024 is 
een eerste raming van de extra kosten gegeven. De raad heeft op 7 juni 2023 
met deze begroting ingestemd (raadsvoorstel 7167). Bij het opstellen van de 
gemeentelijke begroting 2024 wordt dit meegenomen.

44 PvdA 21 Alternatieve woonvormen: Met het programma Versnellen woningbouw stuurt de 
gemeente op kansrĳke ontwikkelingen en transformatie. Zĳ benut alle 
instrumenten om te sturen. Als de wetgever nieuwe mogelĳkheden introduceert, 
vertaalt de gemeente deze naar de Goudse situatie. Wij zien hier alleen ouderen 
woningen, maar zouden bv. microwoningen daar ook bij opgenomen kunnen 
worden? Zo nee waarom niet?

De genoemde doelstelling van actief sturen van het woningbouwprogramma 
is tweeledig, zoals ook aangegeven. Enerzijds wordt hier, vanuit de 
woon(zorg)visie, gedoeld op alternatieve woonvormen voor ouderen omdat 
de traditionele verzorgingshuizen zijn verdwenen. Daarom wordt hier expliciet 
verwezen naar woonvormen voor ouderen. Bij de tweede keer dat de 
doelstelling genoemd wordt, wordt gerefereerd aan Aantal 
nieuwbouwwoningen en overige toevoegingen (o.a. transformatie). Dit is dus 
veel breder dan alleen woonvormen voor ouderen en kan ook microwoningen 
en andere woonconcepten betreffen.

45 PvdA 21 Laadpalen CROW en waterstoftankvoorzieningen. Betekent dit dat er naar 
gestreefd wordt om een waterstoftankvoorziening in de gemeente tot stand te 
brengen? Zo nee waarom niet? Als dit wel het geval is, is er dan al een locatie 
voorzien en zo ja waar?

In de raadsmemo 4681 van 19 januari 2021 zijn de waterstofambities van de 
gemeente beschreven. Binnen de A12-corridor zijn er bij Waddinxveen 
(Distripark) en bij Zoetermeer/Lansingerland (Prisma) vergevorderde plannen 
om waterstoftankstations te realiseren. Een dergelijke voorziening is dan niet 
nodig op het grondgebied van de gemeente Gouda. Provincie Zuid-Holland, 
platform Groen Hart werkt en Omgevingsdienst Midden-Holland (ODMH) 
voeren momenteel een onderzoek uit naar het kwantificeren van de 
toekomstige vraag en aanbod van waterstof in het Groene Hart. Hierbij wordt 
gekeken naar toepassingen in de industrie en het zware transport. Onderdeel 
van het onderzoek is kansen voor clustering van bedrijven om H2-
infrastructuur te ontwikkelen.ripark) zijn vergevorderde plannen om 
waterstoftankstations te realiseren. Een dergelijke voorziening is dan niet 
nodig op het grondgebied van de gemeente Gouda.  

46 D66 24 GALA: er is nog niet bekend in hoeverre de benodigde ambtelijke formatie kan 
worden bekostigd vanuit de extra beschikbaar gestelde middelen vanuit het rijk. 
Wanneer verwachten we daar uitsluitsel over en heeft dat eventueel gevolgen 
voor de behandeling hiervan in de Raad?

Het Rijk heeft hier geen specifieke voorwaarden aan gekoppeld. 
IZA/GALA/SPUK is onderdeel van het addendum Nota Sociaal Domein, de 
uitwerking wordt behandeld in het college. Een raadsmemo over dit 
onderwerp volgt deze zomer.
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47 D66 24 Waardoor zijn de middelen mbt het sociaal beheer Gouwe Huse niet toereikend? De kosten voor het sociaal beheer worden, zoals het er nu naar uit ziet, niet 
vergoed vanuit de regionale begroting maatschappelijke opvang/ beschermd 
wonen (MO/BW). Eerder werd hier wel van uitgegaan. In de regiovisie 
Scherper aan de Wind van oktober 2021 is afgesproken dat de regionale 
begroting MO/BW beschermd wonen, beschut wonen en maatschappelijke 
opvang financiert. Woonvoorzieningen, en daarmee het sociaal beheer van 
Gouwe Huse, vallen hierbuiten.

48 GroenLinks 24 Sociaal beheer Gouwe Huse: de toegekende middelen vanuit het Actieplan 
Dakloosheid zijn niet toereikend. Is er bij de nieuwe toekenning ook rekening 
gehouden met een mogelijke stijging van het aantal mensen dat mogelijk gebruik 
zou willen maken van voorzieningen als Gouwe Huse?

Daar is geen rekening mee gehouden omdat in de besluitvorming altijd is 
uitgegaan van vijf woningen. 

49 VVD 24 Sociaal beheer Gouwe Huse wordt duurder dan verwacht. Wat is hier de oorzaak 
van, is er al een orde van grootte van de extra kosten bekend?

De kosten voor het sociaal beheer zijn op basis van een maatschappelijke 
kosten en baten analyse in het collegevoorstel van 29 juni 2021 inzichtelijk 
gemaakt. Toen is uitgegaan is van € 225.000 op jaarbasis. Volgens de recente 
offerte van het Leger des Heils kost het € 130.00 op jaarbasis. Dit is dus lager 
dan in eerste instantie verwacht werd.

50 PvdA 25 T.a.v. Goede gezondheid en welzijn. Zou hieronder ook ook de eerstelijnszorg 
kunnen vallen?

Hierin heeft de gemeente minder sturingsmogelijkheden. De samenwerking 
tussen het sociaal en medisch domein is belangrijk om deze doelen te 
behalen. Binnen het IZA/GALA is hier ruim aandacht voor.

51 CDA 28 Het verduurzamen van het Groenhovenbad. Is dit de enige sportlocatie die wordt 
verduurzaamd? Staan er ook andere locaties op de planning voor verduurzaming? 
Hoe helpt de gemeente met een eigen accommodatie om te verduurzamen? 

Er zijn plannen voor verduurzaming van het Groenhovenbad maar ook voor de 
andere gemeentelijke sportaccommodaties. Daar wordt momenteel 
geïnventariseerd welke maatregelen te nemen zijn en welk kostenplaatje daar 
tegenover staat. Op sporterreinen die bij Sport.Gouda in beheer zijn, en waar 
nog geen LED-verlichting aanwezig is, wordt de komende tijd LED-verlichting 
aangebracht. Voor verenigingen wordt naar verwachting nog dit jaar de 
Verordening duurzaamheidsfonds Gouda vastgesteld. Verenigingen kunnen 
dan onder gunstige voorwaarden een lening afsluiten om te verduurzamen.

52 CDA 28 Evenementensubsidies. Is het juridisch mogelijk om  de organisatoren van 
evenementen meerderjarige subsidies te verlenen? Bijvoorbeeld voor 3 jaar ipv 1 
jaar. 

Momenteel is het niet mogelijk om organisatoren een meerjarige subsidie te 
verlenen. Om dit wel mogelijk te maken dienen de huidige subsidieregelingen 
te worden aangepast. Daarnaast dienen er meerjarige beleidskaders te 
worden opgesteld en moet er meerjarig budget beschikbaar zijn. Verder dient 
er gekeken te worden naar de subsidieplafonds. Deze worden nu jaarlijks voor 
het volgende jaar vastgesteld. 
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53 CDA 28 Is er een link tussen minder toeristen en de Goudse winkelleegstand? Is er beleid 
om toeristen uit het buitenland naar Gouda of de regio te trekken? Is er 
samenwerking met Midden-Holland om toeristische routes uit te zetten? Wat zijn 
de acties van de Cheese Valley voor het komende jaar om Goudse kaas te 
promoten?

53.1 Een directe relatie tussen aantallen toeristen en winkelleegstand is 
moeilijk te leggen. Wanneer een winkelier zijn bedrijf besluit te staken, liggen 
hier veelal een aantal oorzaken aan ten grondslag. Vermindering van omzet 
kan er daar één van zijn maar een toename in de bedrijfskosten, privé 
omstandigheden kunnen ook een rol spelen. Het aantal bezoekers uit binnen- 
en buitenland is natuurlijk wel van invloed op de uitgaves in een stad. 
Bezoekers uit Nederland en meer nog de regio zijn waarschijnlijk belangrijker 
omdat zij ook vaker een herhaalbezoek kunnen brengen. 
53.2 Het toeristisch beleid is gericht op het trekken van bezoekers uit 
Nederland en de landen om ons heen; Duitsland, België en Verenigd 
Koningkrijk. 
53.3 Er is een samenwerking met meerdere gemeenten voor toeristische 
fietsroutes. De koe-kaas route is een succesvol voorbeeld hiervan.  
53.4 In 2023:
- is onder andere de stichting opgericht en wordt gewerkt aan het uitbreiden 
van de private partners;
- is gewerkt aan een vernieuwing van de aanpak van social media;
- staat in september een influencer persreis gepland;
- wordt gewerkt aan verdere productontwikkeling door de uitbreiding van 
digitale rondleidingen op de boerderijen.

54 GroenLinks 28 Het tourisch bezoek uit Aziatische landen is (lang) niet vergeleijkbaar met de 
aantallen van 2019. Betekent dit dat actief gestuurd wordt op een toename van 
Aziatische bezoekers?  

Toeristisch beleid richt zich niet op Aziatische landen. De focus ligt op 
bezoekers uit Nederland en de landen om ons heen,  Duitsand, België en 
Verenigd Koningkrijk. Hier komen sowieso de meeste bezoekers vandaan.

55 GroenLinks 28 Evenementensubsidies: komt er een evenementenbeleid? Worden daar festivals 
en de opening van het culturele seizoen opgenomen? Welke financiele ruimte 
wordt hiervoor nodig geacht?

Er is een evenementenbeleid ‘Actualisatie evenementenbeleid Gouda 2019’. 
In het beleid zijn de huidige sterevenementen en volksfeesten vastgelegd. 
Festivals en de opening van het culturele seizoen worden niet bij naam 
genoemd. Momenteel wordt gekeken naar wat nodig is om de huidige 
doelstellingen van het bestaande evenementenbeleid waar te maken. Welke 
financiële ruimte hiervoor nodig is, moet nog worden bepaald. In kwartaal 3 
zal de raad verder geïnformeerd worden.

56 PvdA 28 Tevens kĳken we naar de wens uit de stad om voortbouwend op Gouda750 een 
jaarlĳkse opening van het culturele seizoente initiëren. Wordt hier gedoeld op het 
herintroduceren van de in het verleden bestaande cultuurmarkt rond de St.Jan?

De nieuwe jaarlijkse opening wordt geen herintroductie van de cultuurmarkt. 
Dit was een informatiemarkt met kraampjes rondom de Sint Janskerk. De 
jaarlijkse opening heeft als opzet beleving van wat het culturele veld te bieden 
heeft. 
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57 PvdA 29 Percentage inwoners dat (vaak of soms) culturele activiteiten in Gouda bezoekt. 
Wordt ook gemeten of en in welke mate inwoners met een migratieachtergrond 
voldoende aanbod hebben en daardoor gebruik maken van de activiteiten? Als dit 
niet het geval is, ziet u dan mogelijheden om dit te gaan meten?

Op Gouda in Cijfers zijn data te vinden over cultuurdeelname in Gouda. De 
jaarlijkse Stadspeiling is daarvoor de bron. Deze data kunnen alleen worden 
uitgesplitst op wijkniveau en niet op migratieachtergrond. De data uit het BRP 
bevatten wel bevolkingskenmerken. Deze zijn echter geen onderzoeksdata 
maar persoongegevens. Deze worden daarom niet gecombineerd met data uit 
onze eigen onderzoeken, zoals de Stadspeiling.

58 CDA 31 Kwetsbare buurten. In hoeverre worden sport- en buurtvereningen betrokken bij 
de gestelde problematiek. 

Sportverenigingen zorgen voor samenhang in buurten. Voor veel bewoners 
zijn ze een belangrijke ontmoetingsplek. Daarom ondersteunt de gemeente 
Gouda sport- en buurtverenigingen. Bij ontwikkelingen in de wijk worden ze 
waar mogelijk dan ook betrokken. Voorbeelden daarvan zijn de voetbalclubs 
ONA en Jodan Boys die zich inzetten voor vluchtelingen en meedenken over 
nieuwe voorzieningen.

59 GroenLinks 32 In het hoofdstuk over leefbaarheid en veiligheid zien we geen aandacht voor 
dagelijkse overlast, zoals fietsen door voetgangersgebieden, fout parkeren, 
illegaal bijzetten van afval, met te grote vrachtwagens door de gebieden waar dat 
niet mag, handhaven op geluidsoverlast, overlast door nachtelijk uitgaanspubliek. 
In het bestuursakkoord staat dat we verrommeling en de dagelijkse irritatie aan 
gaan pakken. Waarom wordt deze aanpak niet in de kadernota topegelicht?

Dit is reeds bestaande praktijk. Juist door de inzet van de wijkboa's worden 
deze zaken aangepakt. De handhavers van Stadstoezicht zijn juist gericht op 
de leefbaarheid en dus ook al de punten die u aangeeft. In de kadernota staan 
enkel de uitbreidingen en extra inzet.

60 PvdA 32,33 de aanpak van jeugdcriminaliteit en jeugdoverlast. Wordt er in dit kader gekeken 
naar meer jongerenwerkers op straat?

De aanpak van jeugdcriminaliteit en overlast vraagt altijd maatwerk. Op dit 
moment werken jongerenwerkers al in heel Gouda met een diverse aanpak. 
Deze bestaat uit talent-, wijk- en vindplaatsgericht (denk aan ambulante 
avondrondes, aansluiten bij Buurtsport en meidenwerk). Daarnaast heeft gro-
up stadsbrede inzet (middels schooljongerenwerk, en jongerenwerk-plus). Zo 
doen de jongerenwerkers ambulante rondes bij moeilijk bereikbare groepen 
en bieden zij toeleiding naar hulpverlening bij individuen. Vanuit een extra 
subsidie in 2022 was het mogelijk om, naast West en Oost, ook jongerenwerk 
in Noord in te zetten. Daarnaast werd in 2022 meer inzet gepleegd door 
middel van jongerencoaching: zes jongeren zijn intensiever individueel 
begeleid. Tenslotte ondersteunt de buurtverbinder+ vanuit een extra opdracht 
inwoners bij het opzetten van initiatieven, sociale cohesie te bevorderen en 
mensen wegwijs te maken binnen de sociale voorzieningen in Gouda (op 
wijkniveau). Dit alles gebeurd in de samenwerking met netwerkpartners uit 
het veiligheidsdomein, sociaal domein, sport, cultuur, onderwijs etc. Indien 
vanuit maatwerk extra inzet nodig wordt geacht zal dit worden besproken en 
voorgelegd.

technische vragen kadernota 2413



Nr Partij Blz. Vraag Antwoord

61 CDA 38 Wat zijn de mogelijkheden van ChatGPT voor de gemeente Gouda? Zijn er 
projecten waar AI een rol in speelt? Is het technisch mogelijk om vragen dmv een 
chatbot te beantwoorden? 

De gemeente Gouda kijkt op dit moment nog niet actief naar de 
mogelijkheden van ChatGPT. Er zijn binnen Gouda slechts een paar plekken 
waar onder water gebruik wordt gemaakt van algoritmes, zoals de 
virusscanner en de spamfilters op gebied van ICT en de scanauto's voor 
parkeren. Technisch is het inzetten van eenvoudige chatbots voor 
dienstverlening al langer mogelijk. Echter, de inzet van "slimme" chatbots met 
AI is relatief nieuw. De gemeente Gouda volgt de ontwikkelingen van de 
"slimme" chatbot Gem die vanuit een pilot, met onder andere de VNG, is 
gestart en nog steeds in ontwikkeling is.

62 GroenLinks 39 Er wordt gesproken over versterking directie. Weer van 3 naar 4 directeuren. En 
een versterking van de bedrijfsvoeringsfunctie. Welke inspanning wordt geleverd 
om de uitvoering van het beleid te versterken? En hoe verhoud zich dat tegenover 
de versterking van de interne bedrijfsvoering. Graag ook een opgave in extra FTE 
gesplitst naar interne bedrijfsvoering (inclusief directie) en de extra FTE voor de 
uitvoering. 

Bij het maken van planningen wordt tegenwoordig standaard aandacht 
gevraagd voor wat nodig is om deze plannen te realiseren, inclusief de 
benodigde dekking hiervoor. Tevens heeft de uitvoering van de bestaande 
taken de aandacht.
Het versterken van de interne bedrijfsvoering is van belang om de uitvoering 
te kunnen faciliteren.
De tekst waarnaar verwezen wordt op pagina 39 duidt de onderwerpen die 
nog uitgewerkt worden richting de begroting. Wij sturen overigens op 
personeelsbudgetten, niet op FTE's. Op dit moment zijn de concrete gevolgen 
voor de personeelsbudgetten op dit gebied dus nog niet bekend.

63 PvdA 39 Bovendien vergt het een forse inspanning om vacatures in te vullen en goede 
mensen te behouden (onderscheidend werkgeverschap). Wat doet de gemeente 
concreeet op het gebied van onderscheidend werkgeverschap?

De gemeente Gouda heeft eigen recruiters in dienst. In 2022 hebben we 98% 
van alle vacatures zelf ingevuld. Voor antwoord op het tweede deel van de 
vraag, verwijzen we naar antwoord op vraag 10. 

64 D66 41 Gegeven de extra uitgaven in de jaarrekening 2022 ten aanzien van 
pensioenkosten (oud)wethouders: in hoeverre is de pensioenproblematie (oud) 
wethouders opgelost en houdt de gemeente Gouda rekening met de mogelijke 
gevolgen van de nieuwe Wet Toekomst Pensioenen voor de (oud)wethouders> 

We zien niet de link met de genoemde pagina. Deze is blanco.
Er is geen sprake van extra uitgaven ten aanzien van pensioenkosten 
(oud)wethouders. De afgelopen jaren hebben we door de dalende rente 
regelmatig bij moeten storten. Nu de rente oploopt is er juist sprake van 
vrijvallen van gelden. Zie ook vraag 21 jaarrekening. 
We laten elk jaar een berekening maken voor de hoogte van reservering van 
de pensioen van (oud)wethouders zodat er voldoende dekking is. Dit blijven 
we doen en we zullen, zodra daar meer over bekend is, aanvullende 
maatregelen treffen in het verlengde van de nieuwe Wet Toekomst 
Pensioenen. 

65 GroenLinks 45 Kan meer duiding gegeven worden aan buitensport? Komt er een aparte nota 
voor buiten sporten?

Er komt geen aparte nota voor buitensport. In de in oktober 2021 door de 
gemeenteraad vastgestelde sportaccommodatienota wordt uitgebreid 
aandacht gegeven aan dat onderwerp.

66 D66 46 Op basis van welke afspraak zou het schuldenplafond geindexeerd kunnen 
worden voor de begroting van 2025?

Geen afspraak maar logische ontwikkeling gelet op de huidige 
inflatieontwikkeling. Op deze ontwikkeling is het huidige plafond (nog) niet 
aangepast.
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67 SGP 46 Het weerstandsvermogen en de weerstandsratio uit de jaarrekening en de 
kadernota zijn verschillend als startpunt 2023 en daalt fors in 2023. Kan dit 
toegelicht worden?

Het beschikbaar weerstandsvermogen daalt van 39,6 miljoen naar 33,7, dit is 
afgerond € 5,9 miljoen. Deze daling wordt veroorzaakt door de volgende 
mutaties:
- toevoeging in 2023 van afgerond € 14 miljoen (jaarrekening resultaat 2022 
netto storting in de Algemene Reserve - na resultaatbestemmingen en 
budgetoverheveling)
- Begrote onttrekking in 2023 van € 19,9 miljoen --> waarvan € 15,3 miljoen 
storting in diverse bestemmingsreserves conform het bestuursakkoord, 
afgerond € 4,0 miljoen budgetoverheveling vanuit de 2e bestuursrapportage 
(zie pagina 5 van de 2e bestuursrapportage) en € 0,6 miljoen overige 
onttrekkingen (mutatie septembercirculaire en het amendement "Sint-Jan op 
de werelderfgoedlijst". )
Het verschil tussen de toevoeging van € 14 miljoen en de onttrekking van € 
19,9 miljoen bedraagt de netto daling van de algemene reserve van € 5,9 
miljoen. Dit is de verklaring van het verschil in beschikbaar 
weerstandsvermogen in de jaarrekening (31-12-2022) en de kadernota (31-12-
2023).

68 SGP 46 Er wordt aangegeven dat gezien de inflatieontwikkelingen het schuldenplafond 
mogelijk geindexeerd wordt bij de begroting 24. De huidige inflatieonwikkelingen 
zijn nu al verwerkt en de schulden blijven onder het schuldenplafond. Welke 
ontwikkelingen kunnen ervoor zorgen dat er toch een indexatie nodig is? (Inflatie 
hoger dan bepaald % komende maanden?)

In de kadernota wordt voorgesteld om de inflatie inhaalslag te verwerken op 
de exploitatiebudgetten. Op de investeringsbudgetten is dit (nog) niet 
gebeurd. Bij de investeringsbudgetten wordt per plan bekeken wat benodigd 
is, waarbij dit als separaat onderdeel aan de raad wordt voorgelegd. Een 
voorbeeld hiervan is het onlangs vastgestelde IHP. Op basis van de 
inflatieontwikkelingen wordt bij de begroting 2024 bekeken of het 
schuldenplafond mogelijk moet worden geindexeerd.

69 GroenLinks 52 Welke instrumenten wil de gemeente inzetten om meer inwoners te laten 
sporten?

Een breed palet: clubondersteuning, beweegvriendelijke inrichting van de 
openbare ruimte, subsidies, armoederegelingen zoals de Rotterdampas en 
Volwassenenfonds etc.

70 SGP 23 e.v. Een van de doelstellingen van de gemeente is om het aantal langdurig 
bijstandsgerechtigden fors te laten dalen. Hierover is niets meer opgenomen in de 
kadernota. Is deze doelstelling losgelaten?

De doelstelling is niet losgelaten. Echter de indicator ‘afname van het aantal 
langdurig uitkeringsgerechtigden’ wordt niet meer gemeten omdat het 
programma naar een nieuwe sociale dienst (looptijd 20218-2022) is afgerond. 
De doelstelling was een afname van 200 uitkeringsgerechtigden in vier jaar 
tijd. Deze doelstelling is gehaald. 

71 D66 Algemeen Erg fijn dat de Global Goals, inclusief iconen, zijn opgenomen Mooi dat deze gedeelde wens nu een realiteit is geworden. Door middel van 
de Global Goals wordt stapsgewijs op een meer integrale manier gekeken naar 
de inspanningen van de gemeente Gouda.
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72 D66 Algemeen In de werksessie op 5 juni zijn t.a.v. de voorraad gronden cijfers gepresenteerd 
over de verwachte waarde van de voorraad gronden. (sheet 41) Waar vinden wij 
deze cijfers terug in de informatie, die ons als raad ter beschikking zijn gesteld? 

De getallen geven de boekwaarde van de voorraden weer, bij de vlottende 
activa. De cijfers t/m 2022 vind u in de betreffende jaarstukken. Bijvoorbeeld 
de € 9.165 voor 2022 vind u op pagina 162 van de jaarstukken, onderaan en 
op pag 156, onder voorraden.
De cijfers van de jaren 2023 en verder vind u in de begroting 2023, pag 111. 

73 D66 Algemeen In de werksessie op 5 juni zijn t.a.v. de voorraad gronden cijfers gepresenteerd 
over de verwachte waarde van de voorraad gronden. (sheet 41) Kunt u aangeven 
welke factoren een rol spelen en hoe deze cijfers tot stand komen?

Bij de actualisatie van de grondexploitaties wordt rekening gehouden met de 
actuele marktomstandigheden die van invloed zijn op de waarde van de 
voorraad gronden zijn, bijvoorbeeld de ontwikkeling van de woningmarkt, de 
verkoopsnelheid, de rente, bouwkosten en civiele kosten en ontwikkeling van 
wet- en regelgeving. Uiteraard zijn dat momentopnames en zijn altijd aan 
verandering onderhevig. Daarom worden deze actualisaties jaarlijks 
uitgevoerd.
De waarde van de voorraadgronden wordt hier dan op aangepast.

74 VVD nvt Bij beantwoording technische vragen begroting 2023 antwoordde het college op 
onze vragen "Inmiddels heeft de minister de Nationale Omgevingsvisie 
aangescherpt en zogenoemde NOVEX-gebieden aangewezen. Het Groene Hart is 
een van deze gebieden. Voor de NOVEX-operatie heeft het Rijk inderdaad 
substantieel geld vrijgemaakt. Zodra een helder beeld bestaat over een regionale 
investeringsagenda zal duidelijk worden welke middelen daarvoor vanuit de 
gemeente Gouda nodig zijn en in welke mate het Rijk kan bijdragen." Wat is hier 
nu de status van?

De raad is in februari 2023 via een memo geïnformeerd over de uitwerking 
van de bestuursovereenkomst Groene Hart, zowel over inhoud als over de 
aansturing van dit proces (primair via de bestuurlijk vertegenwoordiger vanuit 
Midden-Holland). Er wordt nu gewerkt aan een Ontwikkelperspectief Groene 
Hart en parallel daaraan wordt een Regionale Investeringsagenda (RIA) 
opgesteld.  De bedoeling is deze documenten in het tweede half jaar van 2023 
af te ronden.  Het Rijk heeft in de Kamerbrief met de beschrijving van de 
opgaven in de NOVEX-gebieden (waaronder het Groene Hart) verwezen naar 
de zogenaamde "Regio-deal-gelden" als mogelijke financieringsbron voor de 
projecten uit een Regionale investeringsagenda.
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